
 
 

ÚOCHB AV ČR, v. v. i. 
RADA  ÚOCHB 
Zápis z 52. schůze 

 
 
Datum: 30. října 2012 

 

Přítomni: Lubomír Rulíšek, Iva Pichová, Ullrich Jahn, Jiří Jiráček, Radek Pohl, Zlatko 
Janeba 

 

Omluveni: Jitka Moravcová, Hana Sychrová, Tomáš Obšil 
 

Hosté: Zdeněk Hostomský, Jiří Špička, Tomáš Němec, Martin Munzar, Michal Hocek, Pavel 
Jungwirth, Josef Cvačka, Michael Mareš 

 

 
 
Program: 
1/ Schválení programu a zápisu z minulého zasedání RP dne 6.9.2012 
2/ Projednání návrhu na přejmenování ústavu na počest Prof. Holého začleněním jeho 
jména do názvu - dopis Dr. Ireny Staré 
3/ Projednání dopisu Dr. Petra Maloně s kritickým stanoviskem k formě ukončení jeho 
pracovního poměru 
4/ Projednání současného stavu rekonstrukce a výstavby ústavu a výhledového plánu prací 
(Metodická rada, Ing. Špička) 
5/ Projednání možnosti poskytnout informace o výsledcích evaluace ústavu Akademické 
radě AV ČR, případně veřejnosti. 
6/ Různé 

 

 
 
Zápis: 

 

Ad 1) Aklamací byl jednomyslně schválen zápis ze zasedání dne 6. 9. 2012 a program 
jednání. 

 

Ad 2) Rada vyslechla doplňující informace Dr. Staré k návrhu na přejmenování ÚOCHB 
začleněním jména Prof. Holého do názvu ústavu. V následné zevrubné diskuzi, do které se 
zapojili členové RP i ředitel ústavu, byla detailně zvažována pozitiva i negativa, která by 
z případného přejmenování vyplývala, vč. vlivu faktoru vhodného načasování akce. 

 
Usnesení: 
Rada doporučuje ponechat název ústavu beze změny (4 hlasy pro, 1 hlas proti, 1 člen 
se zdržel) s tím, že jako vhodnou formu ocenění mimořádného přínosu Prof. Antonína 
Holého spatřuje v pojmenování nové budovy „B“ jeho jménem. 

 
 
Ad 3) Rada diskutovala o dopisu Dr. Maloně a dospěla k názoru, že není v její kompetenci 
zabývat se konkrétními personálními otázkami, které jsou jednoznačně v kompetenci vedení 
ústavu. 

 
Ad 4) Rada vyslechla informaci Ing. Špičky o stavu rekonstrukčních prací a výstavby 
v areálu ústavu. Pokud jde o současný harmonogram prací, předpokládané dokončení 
stavby budovy B je koncem listopadu 2013 (s reálnou možností začátku stěhování v lednu 
2014). V případě budovy A platí, že SV křídlo bude možné předat stavbařům koncem 1. 
čtvrtletí 2013. Určitou komplikaci představuje zjištěné nadnormativní znečištění podkroví a 
suterénu budovy A azbestem, akce související s odstraněním této závady byly již zahájeny. 
Dále RP vyslechla informaci Dr. Hocka o teoretických možnostech umístění seniorských, 
juniorských a cíleně zaměřených týmů v nově vybudovaných a rekonstruovaných 
laboratořích. 



Usnesení: 
Rada doporučuje vedení ÚOCHB jmenovat koordinátora (z řad zaměstnanců) pro 
průběžné sledování postupu stavebních prací a optimalizaci pohybu týmů. 

 
 
Ad 5) Rada projednala možnost seznámit Akademickou radu AV ČR, širší vědeckou veřejnost 
a další zájemce s průběhem a výsledky evaluace ÚOCHB a doporučuje pověřit Dr. Hocka 
přípravou materiálu pro prezentaci závěrů evaluací na půdě AV ČR i veřejně přístupných web 
stránkách ústavu. 

 
Ad 6) 
•   Rada vyslechla informace ředitele, Dr. Hostomského, o a) možnosti participace ústavu 

v národním uzlu evropského projektu ELIXIR (bioinformatika), b) záměru vedení uzavřít 
podnájemní smlouvu na pronájem dvou garážových stání v objektu NTK a nájemní 
smlouvy mezi ÚOCHB jako pronajímatelem a IOCB TTO, s.r.o., resp. Nadací Experientia 
na pronájem nebytových prostor (20, 64 m2 a 10,54 m2) v prostorách areálu ústavu, c) 
kandidatuře Prof. Jiřího Drahoše na předsedu Akademie věd ČR. 

 

 
 
Usnesení: 
Rada vzala na vědomí bez připomínek uzavření podnájemních smluv, konstatovala, že 
projektem ELIXÍR se bude v budoucnu zabývat podrobněji,a ohledně kandidatury Prof. 
Drahoše se shodla na následujícím prohlášení: „Rada ÚOCHB bere na vědomí 
kandidaturu Prof. Jiřího Drahoše coby jediného kandidáta na předsedu AV ČR, a nemá 
proti ní námitek.“ 

 
•   Rada projednala aktualizaci vnitřní směrnice Sociální fond, která spočívá zejména v: 

- doplnění čl. 3 odst. 3 písm. m) ve věci příspěvku zaměstnavatele na penzijní 
připojištění se státním příspěvkem, 
- odstranění ustanovení v čl. 8 o provozování rekreačních zařízení v Pikovicích a na 
Radavě v souvislosti s jejich zrušením, 
- změně v čl. 9 ve výši příspěvku na dětskou rekreaci ze 150 Kč denně na 200 Kč 
denně, 
- doplnění čl. 10 o stanovení horní hranice příspěvku na zájezdy, 
- vyloučení příspěvku na vitamíny a očkování proti klíšťové encefalitidě z čl. 13. 

 
Usnesení: 
Rada aklamací jednomyslně schválila návrh úpravy položek sociálního fondu s tím, že 
aktualizovaná směrnice bude přístupná na webových stránkách ústavu. 

 
•   Rada po dohodě s vedením vyzývá vedoucí týmů k zadávání požadavků na investice do 

konce ledna 2013 tak aby do konce února 2013 byly schváleny a mohla započít výběrová 
řízení. 

 
 
 
 
Zapsal: B. Koutek 

 
 
Schválil: L. Rulíšek, předseda Rady ÚOCHB 


